
Programul strategic privind organizarea si dezvoltarea activitati de GO din 
Romania 

1. Situatia actuala a FRGO 

In acest moment, FRGO are o imagine buna in exterior., datorita excelentelor reusite 
alat in plan competitional cat si organizatoric, dar si foarte bunelor relatii personale 
promovate de oficialii si jucatorii nostri cu omologii lor din intrcaga lume. 

Din pacate, in interiorul comunitatii exista anumite frictiuni, provocate de 
nemultumiri dintre care as mentiona: 

prestatia lamentabila a actualului secrclar, atat pe plan profesional cat si personal, in 
relatia cu membrii FRGo 
dispute personale devenite publice in micul spatiu al comunitatii noastre 

Ca presedinte al FRGO, ma voi stradui sa pastrez bunele relatii cu exteriorul. 

continuand proiectele deja demarate si urmand acccasi linie de buna colaborare cu toate 
organismele internationale de profil dar, in acelasi timp, ma voi stradui sa climin 
problemele aparute in interiorul comunitati, printr-o buna comunicare, prin angrenarea 
unei parti cat mai mari a comunitatii in munca de organizare si functionare a FRGO. 

2. Sediul, relatia cu ministerul 

Sediul si un spatiu de depozitare au fost, multa vreme, o problema serioasa a FRGo. 
Voi gasi o solutie care sa acopere nevoile noastre actuale si sa corespunda, pe masura ce 
ne dezvoltam, cerintelor viitoare. 

Relatia cu MTS Cste una foarte importanta si ma bazez pe experienta de 4 ani ca 
presedinte al FRGo pentru a o pastra la un nivel foarte bun. 

3. Regulamente, organizare interna (comisii) 

Problema regulamentelor comisilor FRGO, dar si a celui de ordine interioara sunt 
inca nerezolvate, desi au fost facuti cativa pasi importanti. Voi coordona munca de 
redactare a regulamentelor inca nelinalizate. 

Am promisiuni de sprijin pentru lucrul in comisile FRGo, din partea unor persoane 
cu experienta, in cazul in care voi fi ales presedinte FRGo. 

4. Promovare, dezvoltare, 

Promovarea jocului se desfasoara cu dificultate, datorita pe de o parte interesului 
scazut al mass-media pentru jocul in sine dar si lipsei unor specialisti in promovare. Am 
promisiuni de sprijin din partea unor firme de advertising si unor persoane cu experienta 
in domeniu si sunt convins ca voi reusi sa fac pasi importanti in directia promovarii 
jocului de Go, tinta principala fiind copii si tinerii sub 30 de ani. 



Pagina weba FRGO trebuie imbunatita prin adaugarea unei sectiuni cu articole si 
materiale de studiu, care va fi realizata cu sprijinul jucatorilor de top. De asemenea, este 
necesar un magazin cu materiale de joc, sau cel putin o colaborare cu firmele care 
comercializeaza materiale de joc. Sunt optimist ca aceasta sectiune se va putea 
autofinanta, pastrarea ei la standarde ridicate implicand costuri deloc neglijabile. 

Este necesar, de asemenea, un birou de presa de un nivel cat mai inalt si, mai ales, 
activ, care sa emita comunicate de presa si sa lanseze invitatii catre mass-media ori dee 
cate ori exista un eveniment, fie el local, national sau international. 

Voi insista pentru sprijinirea tuturor initiativelor instructorilor care tin cursuri de 
initiere in Go, atat material (acoperirea unei parti a cheltuielilor curente, carti, jocuri, etc), 
cat si organizatoric (asistenta de specialitate, promovare, etc). 

Exista o necesitate permanenta de instruire a jucatorilor de la cluburile in formare 
sau care u au printre ei jucatori de rang inalt. Voi definitiva un proiect inceput de ceva 

vreme, care sa contina o oferta a jucatorilor de rang inalt ce doresc sa tina lectii de Go 

pentru cluburile din tara, fie prin deplasare la clubul respectiv, fie prin intermediul 
internetului. 

5. Loturi nationale, cantonamente, schimburi de experienta 

Un lucru foarte bun, care trebuie continuat si imbunatatit, este antrenamentul 
loturilor nationale. Loturile nationale vor avea un statut privilegiat asa cum este normal si 
asa cum suntem obligati si prin contractul cu MTS. Ne vom stradui ca sportivii de 

performanta sa aiba asigurate toate conditiile de pregatire si participare la competitiile 
interne si internationale. 

6. Sponsori, venituri proprii 

Situatia economica din acest moment este delicata. In conditiile acestea, devine din ce 
in ce mai greu sa obtinem sponsorizari de la firme si persoane private. Totusi, reputatia si 
rezultatele extraordinare ale jucatorilor nostri, precum si promisiuni venite din partea 
unor prieteni ai jocului de Go, ma fac sa fiu optimist ca voi pastra nivelul ridicat de 
venituri proprii pe care l-am avut in precedentul mandat.. 

Voi relua un proiect mai vechi, de editare a unor diplome pentru jucatorii de nivel 
DAN si prieteni ai jocului de Go si sper ca aceste diplome sa aduca la bugetul FRGO 
fonduri suplimentare. 

7. Parteneriate 

O alta directie importanta este deschiderea catre parteneri interni, atat privati cat 
si institutii ale statului, pentru organizarea in comun a diverselor evenimente. De 
exemplu, atunci cand sunt sarbatori sau evenimente locale, in orase in care avem jucatori 
activi, dar nu numai, putem participa cu un stand de prezentare a jocului, sa impartim 
pliante si sa organizam sesiuni de initiere in Go, concursuri ad-hoc, etc. 



Propun, de asemenea, organizarea, impreuna cu federatiile de sah, bridge, 
scrabble si table, a unor olimpiade ale jocurilor minti, in bencficiul tuturor. 

8. Concluzii si proiectii 

Pentru ca toate aceste proiecte sa prinda contur, este nevoie de multa implicare 
din parlea comunitatii. Cred ca dispun, inca, de suficicnta credibilitate pentru a putca 
aduce alaturi de noi oameni valorosi, carc sa sprijine noul birou federal. 

Principala noastra preocupare trebuie sa fic cresterca numarului de jucatori 
printr-o mai buna promovare a jocului in Romania. Cred ca voi reusi acest lucru 
impreuna eu specialisti in acest domeniu, de al caror sprijin ma voi bucura. 

In acclasi timp, ma voi stradui sa imbunatatesc continuu calitatea procesului de 

instruire si nivelul de joc al membrilor comunitatii, experienta mea competitionala, 
impreuna cu cea de antrenor si instructor international fiind atuurile pentru atingerea 
acestui scop. 

09.11.2022 
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